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2011D12409 LIJST VAN VRAGEN 

De commissie voor de Rijksuitgaven, de vaste commissie voor Veiligheid 
en Justitie en de vaste commissie voor Financiën hebben over het rapport 
«Holland Casino: naleving overheidsbeleid» van de Algemene Reken-
kamer (Kamerstuk 32 636, nr. 2) de navolgende vragen ter beantwoording 
aan het kabinet voorgelegd. Deze vragen zijn hieronder afgedrukt. 

De voorzitter van de commissie voor de Rijksuitgaven,
Van Gerven 

De voorzitter van de vaste commissie voor Veiligheid en Justitie,
De Roon

De voorzitter van de vaste commissie voor Financiën,
Dezentjé Hamming-Bluemink

De adjunct-griffier van de commissie voor de Rijksuitgaven,
Clemens 
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1 
Kan het kabinet aangeven of er naar aanleiding van een melding door 
Holland Casino betreffende mogelijk witwassen strafrechtelijke vervolging 
heeft plaatsgevonden? Zo ja, hoeveel keer? 

2 
Welke aanpak prevaleert wat het kabinet betreft om de in het kansspel-
beleid gestelde doelen te verwezenlijken: privatisering van of overheids-
deelname in kansspelaanbieders? 

3 
In welke mate werkt het feit dat de enige directe sanctiemogelijkheid van 
de minister van Veiligheid en Justitie ten opzichte van Holland Casino is 
om de vergunning in te trekken belemmerend bij het optreden tegen 
Holland Casino als men onvoldoende werk maakt van het preventiebeleid 
en het tegengaan van witwassen? Ondermijnt de beperkte mogelijkheid 
tot het opleggen van sancties aan Holland Casino in dit opzicht een 
effectief kanaliserend kansspelbeleid? Hoe kan dit beter geregeld worden? 

4 
In hoeverre is het waar dat Holland Casino toestemming heeft gekregen 
om een nieuwe strategie te ontwikkelen terwijl niet duidelijk is of deze 
strategie Europeesrechtelijk wel houdbaar is? 

5 
Waarom is er niet voor gekozen de economische basis van Holland Casino 
te verbeteren via uitsluitend de kernactiviteiten en waarom moet er 
worden gekomen tot uitbreiding met horeca, klein theater en enter-
tainment om de bedrijfsresultaten van Holland Casino op te krikken? 

6 
Welke eisen heeft de (voormalige) minister van Justitie gesteld aan de 
ontwikkeling van een bredere economische basis van de nieuwe strategie 
van Holland Casino en hoe is de totstandkoming hiervan gevolgd? 

7 
De Algemene Rekenkamer constateert weliswaar dat het revitaliseren van 
Holland Casino in overeenstemming is met de kanalisatiegedachte achter 
het kansspelbeleid, maar neemt dat niet weg dat er een zekere aanzui-
gende werking zou kunnen ontstaan van het geboden entertainment? Is 
het kabinet bereid om de effecten van de nieuwe strategie op verslavings-
preventie, ondanks de problemen om dit vooraf in te schatten, snel in 
kaart te brengen? 

8 
Is de nieuwe strategie van Holland Casino wel in lijn met de kanalisatiege-
dachte van het kansspelbeleid als door deze nieuwe strategie nieuwe 
bezoekers in aanraking komen met gokken wat bij sommigen op termijn 
kan leiden tot problematisch speelgedrag? 

9 
In hoeverre acht het kabinet het waarschijnlijk dat de nieuwe strategie van 
Holland Casino met de beoogde grotere sociale controle en de verruiming 
van het aanbod inderdaad zal leiden tot een effectiever preventiebeleid 
zoals Holland Casino voorstelt? 

10 
Is de spanning tussen de nieuwe strategie en de maatschappelijke taak 
van Holland Casino waarover de Algemene Rekenkamer spreekt voor het 
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kabinet voldoende om conclusies te trekken over de wenselijkheid van het 
al dan niet voortzetten van de nieuwe strategie? Zo niet, waarom niet? 

11 
Waar ligt volgens het kabinet het omslagpunt met betrekking tot welke 
casinoconcepten Europeesrechtelijk toelaatbaar zijn en welke niet? Waar 
bevindt Holland Casino zich momenteel op deze glijdende schaal met zijn 
nieuwe strategie? In hoeverre ontwikkelt Holland Casino zich in de richting 
van concepten die Europeesrechtelijk niet meer toelaatbaar zijn? Ligt het 
in de lijn der verwachting dat Holland Casino het omslagpunt in dezen 
spoedig zal bereiken? 

12 
Op welke wijze gaat het kabinet uitvoering geven aan de aanbeveling van 
de Algemene Rekenkamer om nauw toe te zien op de implementatie van 
de nieuwe strategie? 

13 
Heeft de beperking van het marketing- en promotiebudget tussen 2005 en 
2009 plaatsgevonden op eigen initiatief van Holland Casino of op 
aandringen van de minister van Justitie? 

14 
Waarom volgt op gesprekken naar aanleiding van de bezoekfrequentie 
vrijwel nooit een maatregel? 

15 
Welke gevolgen kan het doorvoeren en verder ontwikkelen van de nieuwe 
strategie van Holland Casino in de nabije toekomst hebben voor de positie 
van Holland Casino als staatsdeelneming? 

16 
Vindt het kabinet het wenselijk dat een staatsdeelneming entertainment 
gaat aanbieden op een manier die concurrerend is aan de markt? Zo ja, 
waarom ziet het kabinet het bieden van entertainment als overheidstaak? 

17 
Is een (wetenschappelijke) onderbouwing te geven voor de verwachting 
van Holland Casino dat spelers die met elkaar in contact zijn, door sociale 
controle, minder vatbaar zijn voor problematisch spelgedrag? 

18 
Waarom wordt, ondanks dat de effecten van de nieuwe strategie van 
Holland Casino op de verslavingspreventie vooraf niet goed zijn in te 
schatten, toch ingestemd met de verdere uitwerking van het vernieuwde 
casinoconcept? 

19 
Waarom is, alvorens in te stemmen met het vernieuwde casinoconcept, 
niet verder onderzocht of Europeesrechtelijke, mededingingsrechtelijke en 
beleidsmatige bezwaren aan de verdere uitwerking van dat concept in de 
weg staan? 

20 
Verdient het niet de voorkeur om de bezoldiging van bestuurders van 
Holland Casino tot de publieke sector te rekenen? Kan het kabinet 
aangeven in hoeverre bij de bezoldiging van de bestuurders van Holland 
Casino in de afgelopen jaren de zogenaamde Balkenende- en Ruttenorm 
is overschreden? 
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21 
Op welke wijze zal voorkomen worden dat subjectieve oordelen van 
medewerkers een te grote rol spelen bij het signaleren van mogelijke 
(verslavings)problemen en het aanbieden van maatregelen? 

22 
Waarom doet bij het preventiebeleid van Holland Casino niet ter zake 
hoeveel geld iemand spendeert? Er mag toch worden aangenomen dat 
excessieve vergokte bedragen het bestaan van een gokprobleem doen 
vermoeden, vergelijk de casus van de boekhouder van Subaru BeNeLux? 

23 
Op welke wijze gaat het kabinet uitvoering geven aan de aanbeveling van 
de Algemene Rekenkamer om bij de komende herziening van de Wet op 
de kansspelen de mogelijkheid te scheppen om ook bij speelautomaten-
hallen bezoekverboden en -beperkingen op te leggen? 

24 
Wat is het precieze handhavingniveau van het preventiebeleid? 

25 
Waarom vindt er geen extern toezicht plaats op de uitvoering van het 
Preventiebeleid Kansspelen (PBK) van Holland Casino? Hoe kan de 
effectiviteit van het PBK van Holland Casino beoordeeld en bevorderd 
worden zonder dergelijk extern toezicht? 

26 
Welke regelgeving heeft het kabinet in voorbereiding om ervoor te zorgen 
dat op het PBK van Holland Casino wel extern toezicht gehouden kan 
worden? In hoeverre verwacht het kabinet dat deze regelgeving 
voldoende instrumenten bevat om een effectieve handhaving van het PBK 
van Holland Casino te garanderen? 

27 
Waarom was er geen informatie voorhanden over het aantal door 
medewerkers van Holland Casino gevoerde gesprekken met gasten naar 
aanleiding van witwasindicaties? 

28 
In hoeveel gevallen worden er na een melding van Holland Casino bij het 
meldpunt ongebruikelijke transacties vervolgstappen ondernomen en 
waaruit bestaan deze stappen? 

29 
Uit het rapport blijkt dat het in de praktijk mogelijk is om met zwart geld te 
spelen bij Holland Casino. Gaat het kabinet hiertegen concrete maatre-
gelen ondernemen? 

30 
Duidt de observatie van de Algemene Rekenkamer dat Holland Casino op 
basis van de subjectieve indicator nagenoeg uitsluitend pogingen tot het 
omwisselen van kleine geldcoupures in grote geldcoupures meldt, terwijl 
het spelen met omvangrijke bedragen in contanten of met grote coupures 
geen aanleiding is voor een melding aan de FIU erop dat het beleid tegen 
witwassen in de praktijk tekort schiet? Hoe kan een verbetering van het 
antiwitwasbeleid in dezen gerealiseerd worden? Is aangescherpte 
regelgeving daarvoor noodzakelijk? 

4



31 
Op welke manier zal «nauwgezet» worden toegezien op de implementatie 
van het vernieuwde casinoconcept? 

32 
Kan nader inzicht gegeven worden welk deel van de totale relevante 
gokmarkt momenteel nog in handen is van Holland Casino en welk deel 
van andere aanbieders? In hoeverre sluit het restrictieve beleid nog aan 
op de praktijk van de relevante gokmarkt? 

33 
Wat vindt het kabinet van het voornemen van Holland Casino om een 
aparte speelruimte voor rokers te creëren? Hoe is dit voornemen 
uitvoerbaar? 

34 
In hoeverre is het kabinet bereid om tegemoet te komen aan de ambitie 
van Holland Casino om ook via internet kansspelen aan te bieden? 

35 
Wat vindt het kabinet van de mogelijkheid dat uitbreiding van de 
activiteiten van Holland Casino kan leiden tot meer potentiële 
gokverslaafden? 

36 
Wanneer is het kabinet voornemens om de Kamer per brief te informeren 
over de nieuwe strategie en de financiële gevolgen daarvan voor de Staat 
als aandeelhouder? 

37 
Heeft het kabinet inmiddels gereageerd op de in 2010 aangescherpte 
Gedrags- en reclamecode kansspelen? Zo ja, wat was zijn reactie? 

38 
Zijn er in de huidige regelgeving beperkingen opgenomen voor de 
hoeveelheid reclame die kansspelaanbieders mogen maken? Zo ja, welke? 
Zo niet, waarom is dit niet het geval? Staat er regelgeving op stapel met 
daarin beperkingen voor de hoeveelheid reclame die gemaakt mag 
worden? 

39 
Waarom oefent het ministerie van Veiligheid en Justitie geen preventief 
toezicht uit op reclame-uitingen van Holland Casino en andere kansspe-
laanbieders? Is preventief toezicht niet effectiever om een evenwichtig 
wervings- en reclamebeleid te garanderen? 

40 
Wat is de reden dat er geen preventief toezicht wordt uitgeoefend op de 
gedrags- en reclamecode door het ministerie van Veiligheid en Justitie? 

41 
Waarom wordt er vooral achteraf een terughoudend marketingbeleid door 
Holland Casino toegepast? Is het kabinet van plan om het marketingbeleid 
vooraf te laten monitoren en toetsen? 

42 
Vindt het kabinet het huidige marketingbudget aansluiten bij het restrictief 
beleid? 
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43 
Is het kabinet van mening dat er een schriftelijke verslaglegging dient 
plaats te vinden van de overleggen in de audit commissie en in de 
bezoldigingscommissie over het al dan niet halen van de doelstellingen? 

44 
Heeft het PBK voldoende draagvlak onder het personeel van Holland 
Casino? Is de uitvoeringsdiscipline onder het personeel voldoende? Wat is 
de invloed hiervan op de werking van het PBK? 

45 
In hoeverre blijkt uit het feit dat hoeveel signalen er gemeld worden 
vooral afhankelijk is van de intrinsieke motivatie van de medewerkers dat 
de regelgeving die in dit opzicht geldt en het toezicht daarop te 
vrijblijvend is? Op welke wijze kan dit opgelost worden? 

46 
Is het kabinet voornemens te bewerkstelligen dat medewerkers van 
Holland Casino het aantal gesprekken gaan bijhouden met gasten naar 
aanleiding van witwasindicaties? Zo nee, waarom niet? 

47 
Betekent de stelling van de Algemene Rekenkamer dat de afwezigheid van 
cumulatieve informatie over het aantal gevoerde gesprekken naar 
aanleiding van witwasindicaties dat er eigenlijk geen goed zicht is op de 
effectiviteit van het antiwitwasbeleid van Holland Casino? Betekent dit dat 
een goede evaluatie en bijsturing van het antiwitwasbeleid hierdoor 
bemoeilijkt wordt? 

48 
Gaat c.q. kan het kabinet wat doen aan de spanning die ontstaat tussen de 
geheime FIU-melding en het antiwitwasbeleid van Holland Casino? 

49 
Is het kabinet van mening dat het wenselijk is dat «niet herleidbare» 
bedragen door Holland Casino kunnen worden overgemaakt naar een 
privérekening? Wat is het doel dat Holland Casino dit doet? 

50 
Wat is het gevolg van het feit dat de algemene norm van 1,5% controle 
van de geplande tafelopeningsuren niet iedere maand gehaald wordt voor 
het effectief monitoren van geldstromen? Wordt de effectiviteit van de 
monitoring hierdoor ondermijnd? 

51 
Vindt het kabinet het wenselijk dat een gast een verklaring moet geven 
naar de herkomst van geld dat hij in bewaring afgeeft aan het casino? 

52 
Vindt het kabinet dat het spelen met een bedrag van € 15 000 of meer aan 
contanten in euro’s een objectieve indicator zou moeten zijn? 

53 
Hoe houdt Holland Casino bij dat een klant die een grote hoeveelheid 
kleine coupures aanbiedt ook weer in kleine coupures wordt uitbetaald 
wanneer hij na een beperkte inzet zijn speelpenningen weer inwisselt?
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